
Minnesanteckningar från Tillgänglighetsrådet 2024-02-28 

Tid onsdag 28 februari 2024, kl. 10.00-12.00 

Plats Stora konferensrummet i Föreningarnas hus 

 

Närvarande:  

Mathias Karvonen (Luleå kommun),  

Arne Nykänen (Luleå kommun),  

Annika Vesterlund Rönnebro (Luleå kommun),  

Margareta Lindblom (DHR),  

Birgitta Alstergren (Funktionsrätt Luleå),  

Anna Kallin (Synskadades riksförbund, SRF Luleå)  

Eleonore Forslund (Synskadades riksförbund, SRF Luleå) 

Sven Reinholdt (Luleå demensförening) 

Alexandra Kumppani, (DHR) 

Eva Sandström, (Anhörigföreningen Luleå)  

 

 

Punkt Ärende 

1 Mötet öppnades. 

2 Formalia 

▪ Ordförande – Mathias 

▪ Sekreterare – Annika 

▪ Justerare - Eleonore 

3 Informationspunkt – Alexander Morell informerar om byggandet av 

tillgänglighetsanpassade lekplatser. Kl 11:00 

 Kommunen har en ny handlingsplan för lekplatser. Enligt den avser man att bygga nya 

eller bygga om två lekplatser per år. I år avser kommunen bygga tre nya lekmiljöer. Två 

konventionella lekmiljöer, men även en som har en cykelbana och samlingsplats. 

 I Bensbyn planeras en lekplats vid Skärgårdsvägen och en andra vid rinken med 

cykelbana, den tredje planeras i Bredviken och den planeras att bli mera som en 

naturlekplats. Man avser att behålla befintlig vegetation i möjligaste mån vid de olika 

lekplatserna. 

 En synpunkt att tänka på är att inte vegetationen skapar allergier, helst inga björkar 

med tanke på pollen från dem eller andra allergiframkallande växter. 

 Fråga om hur synskadade ska kunna ta sig till lekplatsen i Bensbyn? Ett förslag är pelare 

vid ingången och längre fram i lekplatsen förbundna med ett rep mellan pelarna som 

man kan följa. 

 Är det någon kommun som är särskilt bra på tillgängliga lekplatser? 

 Tips om att det har funnits pengar från EU till lekplatser som man har kunnat söka. 
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 Ingrid Renberg, FUB (ordförande) och parasport, hon kan tipsa om sina grupper och 

vad de ser. renbergx6@gmail.com 070-644 60 46 (uppgifter från hemsidan) 

Förslag om att måla en Hinderbana på asfaltyta för både rullstolar och cykel. 

Om man kommer på något bra tips/förslag till lekplatser, hör av er då till Annika så 

förmedlar hon det vidare till Alexander. 

 

4 Genomgång av föregående protokoll. 

 Hissen till föreningarnas hus behöver man se över vad som behöver göras för att 

förbättra den. Sladden lossnar, knapp är på fel ställe (ringklocka?). Den andra ingången 

med bättre hiss som finns mot Rådstugatan hjälper inte i o m att det inte finns 

dörröppnare där, man lyckas inte ta sig den vägen utan medhjälpare, man behöver 

även koder och/eller nycklar för att ta sig den vägen. Lulebo äger fastigheten.  Mathias 

tar denna fråga vidare.   

 Parfym – Mathias har tagit upp detta med Bodil. Hon lovade att ta upp det på nytt med 

personalen. Bodil kunde inte vara med på detta möte. 

 Parkering av elsparkcyklar - Arne har skrivit en motion om detta, ett förslag om att se 

över var och hur man får parkera mm. Ej behandlat än. 

 Skyltar/gatupratare - Hanzens gatupratare var på ledstråket nyligt. Vem har tillsyn? 

 Underbemanning - Mathias har pratat med Bodil, det finns en grundbemanning och 

om problem uppstår bemannar man upp. 

 Vilka krav ställs på dem som jobbar inom hemtjänsten och omsorgen? Upplevelsen är 

att de inte har utbildning och erfarenheter. 

 Varningens finger är att allt fler vill säga upp sig, de orkar inte jobba inom kommunen 

mer och väljer att gå över till bl a TCP- time care pool (timvikarie). Grundproblemet är 

underbemanningen och arbetstiderna, varannan helg och ca 14 kvällar på sex veckor, 

det blir jobbigt och väldigt många är utarbetade.  

 Kommunerna i landet avser att dra ner på äldreomsorgen. Mathias säger att de i Luleå 

inte avser att dra ner, de vill bibehålla och förbättra.  

 Skellefteå har förlorat väldigt mycket medarbetare från omsorgen till Northvolt. Hur 

blir det här i o m den gröna omställningen?  

Trygghetsboenden – det behövs information om vad det egentligen är. 

 Rutiner för information – Mathias funderar och återkommer om rutiner för 

information. 

 Fråga om digitala möten uppkom, Mathias eftersträvar personliga möten, men att det 

kanske ska kunna finnas möjlighet att vara med via länk om man har svårt att ta sig till 

mötet. 

 Protokollet läggs till handlingarna. 
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5 Rådet har ordet 

 Funktionsrätt Ll: Till de nya trygghetslarmen placeras en ”klump” (nyckel) på utsidan 

av dörren. Många känner oro för detta då det visar att här bor en gammal och/eller 

sjuk person och vill därför inte ha trygghetslarmet.  

 Synskadades riksförbund Ll: De sökte föreningsbidrag, men har nekats det av 

socialförvaltningen. Vad tillhör de? 

 Demensföreningen Ll: Informationsguide för äldre och anhöriga i Luleå kommun, 

mycket bra. Anhöriga behöver bättre stöd. 190 miljarder sparar de anhöriga för att 

hjälpa sina gamla och/eller sjuka anhöriga. 

 Anhörigföreningen Ll: Skolskjuts för barn med funktionshinder, hur går det med den 

utredningen? Den kommer att bli offentligt imorgon (29/2). Föräldrar till 

funktionshindrade barn får hela tiden mer som de måste göra. Varför kan man inte 

sätta in barnen i tid till bostadskö före de blir 18 år, de får vänta i kö flera år, 

kommunen tar i o m det inte sitt ansvar. Dessa barn får inte heller söka 

gymnasieutbildning digitalt.  

 

6 Övriga frågor 

Utevistelse SÄBO – representanten för demensföreningen är med i ett projekt som 

handlar om utevistelse i särskilda boenden, de kommer att ha tre workshopar om detta 

arbete, resultatet kommer att presenteras för rådet vid ett senare skede när arbetet är 

klart. 

 Bemanning – se ovan under föregående protokoll. 

Hemtjänsten- representant för funktionsrätt, tar upp problemen med delade turer. De 

delade turerna gör personalen trött och de blir en säkerhetsrisk. De får köra och fraktas 

mellan hem och brukare, de är trötta och de är en säkerhetsrisk för både för sig själva 

och de boende. Det är viktigt att det blir rätt med mediciner och sprutor, mm. 

Incidenter har skett. Personalen är underbar, men det är mycket dålig organisation och 

dåliga scheman. Inom hemtjänsten har ca 10 stycken fasta underbara personer i 

personalen sagt upp sig. Hur kan man ha kvar delade turer i hemtjänsten? 

Mathias: i kommuner med många som jobbar deltid där har man fått bort de delade 

turerna. 

Anhörigföreningen Ll: Jobbar själv inom omsorgen och bekräftar tidspressen. Det kan 

innebära förseningar och att det blir mer stress eftersom många gånger är 

bemanningen väldigt precis beräknad. Så om det händer t ex att nån mår dåligt eller 

nåt som man inte räknat med så blir det mer stress, man kanske inte hinner med 

resterande brukare med allt de behöver. Personalen gör sitt yttersta men hinner inte 

göra allt om det har hänt något utöver det vanliga innan. 

 

7 Nästa möte 

 2024-04-10 kl 10.00. Ordförande återkommer med plats. 
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8 Mötet avslutas. 

 

 

 

 

Ordförande    Justerare 

 

Mathias Karvonen   Eleonore Forslund 
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Tid onsdag 28 februari 2024, kl. 10.00-12.00 


Plats Stora konferensrummet i Föreningarnas hus 


 


Närvarande:  


Mathias Karvonen (Luleå kommun),  


Arne Nykänen (Luleå kommun),  


Annika Vesterlund Rönnebro (Luleå kommun),  


Margareta Lindblom (DHR),  


Birgitta Alstergren (Funktionsrätt Luleå),  


Anna Kallin (Synskadades riksförbund, SRF Luleå)  


Eleonore Forslund (Synskadades riksförbund, SRF Luleå) 


Sven Reinholdt (Luleå demensförening) 


Alexandra Kumppani, (DHR) 


Eva Sandström, (Anhörigföreningen Luleå)  


 


 


Punkt Ärende 


1 Mötet öppnades. 


2 Formalia 


▪ Ordförande – Mathias 


▪ Sekreterare – Annika 


▪ Justerare - Eleonore 


3 Informationspunkt – Alexander Morell informerar om byggandet av 


tillgänglighetsanpassade lekplatser. Kl 11:00 


 Kommunen har en ny handlingsplan för lekplatser. Enligt den avser man att bygga nya 


eller bygga om två lekplatser per år. I år avser kommunen bygga tre nya lekmiljöer. Två 


konventionella lekmiljöer, men även en som har en cykelbana och samlingsplats. 


 I Bensbyn planeras en lekplats vid Skärgårdsvägen och en andra vid rinken med 


cykelbana, den tredje planeras i Bredviken och den planeras att bli mera som en 


naturlekplats. Man avser att behålla befintlig vegetation i möjligaste mån vid de olika 


lekplatserna. 


 En synpunkt att tänka på är att inte vegetationen skapar allergier, helst inga björkar 


med tanke på pollen från dem eller andra allergiframkallande växter. 


 Fråga om hur synskadade ska kunna ta sig till lekplatsen i Bensbyn? Ett förslag är pelare 


vid ingången och längre fram i lekplatsen förbundna med ett rep mellan pelarna som 


man kan följa. 


 Är det någon kommun som är särskilt bra på tillgängliga lekplatser? 


 Tips om att det har funnits pengar från EU till lekplatser som man har kunnat söka. 







 Ingrid Renberg, FUB (ordförande) och parasport, hon kan tipsa om sina grupper och 


vad de ser. renbergx6@gmail.com 070-644 60 46 (uppgifter från hemsidan) 


Förslag om att måla en Hinderbana på asfaltyta för både rullstolar och cykel. 


Om man kommer på något bra tips/förslag till lekplatser, hör av er då till Annika så 


förmedlar hon det vidare till Alexander. 


 


4 Genomgång av föregående protokoll. 


 Hissen till föreningarnas hus behöver man se över vad som behöver göras för att 


förbättra den. Sladden lossnar, knapp är på fel ställe (ringklocka?). Den andra ingången 


med bättre hiss som finns mot Rådstugatan hjälper inte i o m att det inte finns 


dörröppnare där, man lyckas inte ta sig den vägen utan medhjälpare, man behöver 


även koder och/eller nycklar för att ta sig den vägen. Lulebo äger fastigheten.  Mathias 


tar denna fråga vidare.   


 Parfym – Mathias har tagit upp detta med Bodil. Hon lovade att ta upp det på nytt med 


personalen. Bodil kunde inte vara med på detta möte. 


 Parkering av elsparkcyklar - Arne har skrivit en motion om detta, ett förslag om att se 


över var och hur man får parkera mm. Ej behandlat än. 


 Skyltar/gatupratare - Hanzens gatupratare var på ledstråket nyligt. Vem har tillsyn? 


 Underbemanning - Mathias har pratat med Bodil, det finns en grundbemanning och 


om problem uppstår bemannar man upp. 


 Vilka krav ställs på dem som jobbar inom hemtjänsten och omsorgen? Upplevelsen är 


att de inte har utbildning och erfarenheter. 


 Varningens finger är att allt fler vill säga upp sig, de orkar inte jobba inom kommunen 


mer och väljer att gå över till bl a TCP- time care pool (timvikarie). Grundproblemet är 


underbemanningen och arbetstiderna, varannan helg och ca 14 kvällar på sex veckor, 


det blir jobbigt och väldigt många är utarbetade.  


 Kommunerna i landet avser att dra ner på äldreomsorgen. Mathias säger att de i Luleå 


inte avser att dra ner, de vill bibehålla och förbättra.  


 Skellefteå har förlorat väldigt mycket medarbetare från omsorgen till Northvolt. Hur 


blir det här i o m den gröna omställningen?  


Trygghetsboenden – det behövs information om vad det egentligen är. 


 Rutiner för information – Mathias funderar och återkommer om rutiner för 


information. 


 Fråga om digitala möten uppkom, Mathias eftersträvar personliga möten, men att det 


kanske ska kunna finnas möjlighet att vara med via länk om man har svårt att ta sig till 


mötet. 


 Protokollet läggs till handlingarna. 


 







5 Rådet har ordet 


 Funktionsrätt Ll: Till de nya trygghetslarmen placeras en ”klump” (nyckel) på utsidan 


av dörren. Många känner oro för detta då det visar att här bor en gammal och/eller 


sjuk person och vill därför inte ha trygghetslarmet.  


 Synskadades riksförbund Ll: De sökte föreningsbidrag, men har nekats det av 


socialförvaltningen. Vad tillhör de? 


 Demensföreningen Ll: Informationsguide för äldre och anhöriga i Luleå kommun, 


mycket bra. Anhöriga behöver bättre stöd. 190 miljarder sparar de anhöriga för att 


hjälpa sina gamla och/eller sjuka anhöriga. 


 Anhörigföreningen Ll: Skolskjuts för barn med funktionshinder, hur går det med den 


utredningen? Den kommer att bli offentligt imorgon (29/2). Föräldrar till 


funktionshindrade barn får hela tiden mer som de måste göra. Varför kan man inte 


sätta in barnen i tid till bostadskö före de blir 18 år, de får vänta i kö flera år, 


kommunen tar i o m det inte sitt ansvar. Dessa barn får inte heller söka 


gymnasieutbildning digitalt.  


 


6 Övriga frågor 


Utevistelse SÄBO – representanten för demensföreningen är med i ett projekt som 


handlar om utevistelse i särskilda boenden, de kommer att ha tre workshopar om detta 


arbete, resultatet kommer att presenteras för rådet vid ett senare skede när arbetet är 


klart. 


 Bemanning – se ovan under föregående protokoll. 


Hemtjänsten- representant för funktionsrätt, tar upp problemen med delade turer. De 


delade turerna gör personalen trött och de blir en säkerhetsrisk. De får köra och fraktas 


mellan hem och brukare, de är trötta och de är en säkerhetsrisk för både för sig själva 


och de boende. Det är viktigt att det blir rätt med mediciner och sprutor, mm. 


Incidenter har skett. Personalen är underbar, men det är mycket dålig organisation och 


dåliga scheman. Inom hemtjänsten har ca 10 stycken fasta underbara personer i 


personalen sagt upp sig. Hur kan man ha kvar delade turer i hemtjänsten? 


Mathias: i kommuner med många som jobbar deltid där har man fått bort de delade 


turerna. 


Anhörigföreningen Ll: Jobbar själv inom omsorgen och bekräftar tidspressen. Det kan 


innebära förseningar och att det blir mer stress eftersom många gånger är 


bemanningen väldigt precis beräknad. Så om det händer t ex att nån mår dåligt eller 


nåt som man inte räknat med så blir det mer stress, man kanske inte hinner med 


resterande brukare med allt de behöver. Personalen gör sitt yttersta men hinner inte 


göra allt om det har hänt något utöver det vanliga innan. 


 


7 Nästa möte 


 2024-04-10 kl 10.00. Ordförande återkommer med plats. 







 


8 Mötet avslutas. 


 


 


 


 


Ordförande    Justerare 


 


Mathias Karvonen   Eleonore Forslund 





